

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Accounting 會計學

當期課號	3264	Course Number	3264
授課教師	李宥歡	Instructor	LEE, YU JUI
中文課名	會計學	Course Name	Accounting
開課單位	休閒事業管理系(四進)一B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	介紹基本之會計觀念.以有助於學生能夠吸收社會一般之財務資訊。	Objectives	The basic accounting concept will introduce in order to assist the students to learn the general financial information.
教材	1.初級會計學; 鄭丁旺、汪泱若與黃金發著(自版) 2.會計學; 杜榮瑞、薛富井、蔡彥卿、林修葳著(東華書局) 3.會計學理論與應用; 幸世間審定, 李宗黎與林蕙真著(証業出版社)	Teaching Materials	1.Financial Accounting, (5th); Weygandt, Kieso, & Kimm 2.Principles of Financial Accounting, 2007(1 th), Kieso &Weygandt These books are for reference only.
成績評量方式	期中考30%、 期末考40%、 其他30%(含小考與上課表現等)	Grading	midterm 30%、 finals 40%、 other performances 30%
教師網頁	-		
教學內容	1.會計基本觀念 2.會計基本原則 3.會計記錄程序 4.會計循環程序 5.會計帳戶之調整 6.內部控制與現金 7.存貨之會計處理 8.買賣業之會計 9.應收款項會計處理 10.固定資產、天然資產與無形資產 11.負債之會計處理 12.公司會計 13.投資 14.現金流量表 15.財務報表分析	Syllabus	1.What Accounting Matter 2.GAAP and Financial Reporting 3.Understanding the Recording Process 4.The Accounting Cycle Process 5.Adjusting Accounts Properly 6.Internal Control System and Cash 7.Accounting for Inventories 8.Accounting for Merchandisers 9.Receivables Accounting 10.PPE, Natural Resources, and Intangible Assets 11.Accounting for Liabilities 12.Accounting for Corporations 13.Investments 14.The Cash Flow Statement 15.Financial Statement Analysis

尊重智慧財產權，請勿非法影印。